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ЗАГРЕБ – Србија има интерес да Хрватска што пре уђе у Европску унију и реално она је
већ у завршном процесу преговарања, а циљ Србије је да почне преговоре о чланству
2011. године, рекао је вечерас председник Србије Борис Тадић у интервјуу за Хрватску
радио телевизију (ХРТ).

  

Србија технички не може да сустигне Хрватску у процесу европских интеграција,
нагласио је Тадић и додао да ће јој од срца честитати кад се то деси.

  

Он је додао да је његов политички циљ да Србија почне преговоре о чланству у ЕУ 2011.
године.

  

Тадић је рекао да Косово није постављен као услов уласка Србије у ЕУ. Такође је
истакао да је политичка реалност на Косову коју ће "сви пре или касније морати да
прихвате" да Албанци не желе да живе под сувереним српским кровом као што Срби на
северу не желе да живе под сувереним албанским кровом.

  

Тадић је нагласио да је његова посета Хрватској била значајна по питању решавања
проблема повратка избеглица, да ствар није завршена али да јесте направљен искорак.

  

"(Избеглице) Треба да имају шансу да се врате и треба да одлуче према својој слободној
вољи, то је демократски принцип", рекао је Тадић.

  

По питању судбина ратних затвореника Тадић је оценио да је направљен велики
напредак обе владе и мешовите комисије у истрази и размени података и да се данас
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располаже са много више података о затвореницима у Стајићеву, Бегејцима и у Нишу и
Сремској Митровици.

  

Председник Србије је рекао да то питање не би раздвајао од других места притвора на
територији чцитаве бивше Југославије као што су Лора и друга места јер "судбине морају
бити разрешене а злочинци морају бити кажњени.

  

"На тај начин стварамо претпоставке помирења", рекао је он.

  

Поводом узајамних тужби пред Међународним судом правде, председник Србије је
поновио да сматра да је могуће постићи решење вансудским поравњањем.

  

"Мислим да уколико постоји добра воља и уколико се сагледава међусобан интерес, да
је могуће постићи решење вансудским поравњањем", рекао је Тадић и додао да Србија
не инсистира на повлачењу тужби већ на најрационалнијем решењу.

  

Тадић је поновио да никада неће подржати поделу Босне и Херцеговине и да ће се увек
држати политике засноване на Дејтонским принципима, а то је очување интегритета
БиХ.

  

Он је одбацио тврдњу неких хрватских интелектуалаца да је интерес Србије одлазак
Хрвата из БиХ и рекао да би то била "трагична чињеница" и да је то потпуно супротно и
српским националним интересима у БиХ.

  

"Било какво ресење у којем би била само два народа водило би конфронтацији имало
трагичне последице за читав простор бивше Југославије", истакао је он.

  

Привреде Хрватске и Србије су комплементарне, рекао је Тадић и додао да је са
председником Јосиповићем и премијерком Јадранком Косор разговарао о могућем
наступу на трећим тржистима чиме би могла да се подигне компетитивност економија
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две земље.

  

Председник Србије је рекао да Србија има добро искуство са ММФ-ом и новим стендбај
аранжманом и да је он помогао да се стабилизује макроекономска ситуацији у Србији и
да се добију средства од Светске банке и ЕУ.

  

"Изузетно важно је да водимо рачуна једни о другима, да поштујемо проблеме из '90-их
година. Даћу са своје стране максимални допринос, не заборављајући никада ни
хрватске жртве," рекао је на крају Тадић.

  

(Политика)
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